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„Mysli globálne, konaj lokálne“ - „Think globaly, act locally“ 

Záverečná konferencia 
k projektu ACC03046 

„Adaptačné hydroklimatické opatrenia na zachytenie a využitie 

zrážok na ZŠ Jána Drdoša Vígľaš“. 
 

Dňa 28. 4. 2016 sa v priestoroch Základnej školy Jána Drdoša Vígľaš konala záverečná 

konferencia pri príležitosti implementácie projektu ACC03046, s názvom „Adaptačné 

hydroklimatické opatrenia na zachytenie a využitie zrážok na ZŠ Jána Drdoša Vígľaš“.  

Riaditeľka školy privítala partnerov projektu, starostu obce, rodičov, zamestnancov a 

žiakov školy. Privítania sa tiež ujali žiačky: Anička Bellová, ktorá predniesla báseň svojej 

spolužiačky Tamary Stehlíkovej s tematikou dažďovej vody a Alenka Fulajtárová, ktorá 

prítomných oboznámila s programom konferencie:  

 

1. Privítanie účastníkov konferencie.  

2. Informácia o jednotlivých krokoch realizácie projektu.  

3. Implementácia projektu z pohľadu partnera a realizátora.  

4. Príhovor starostu obce Vígľaš.  

5. Poďakovanie.  

6. Záver.  

7. Občerstvenie, neformálna diskusia.  

 

Koordinátor projektu, PaedDr. Dagmar Budincová, riaditeľka školy, informovala 

prítomných o projekte, ktorý je financovaný z Nórskeho finančného mechanizmu (85%) a 

štátneho rozpočtu SR(15%). Škola sa finančne nepodieľa na implementácii projektu. Projekt je 

nastavený na 37 575 € na aplikáciu v podmienkach školy. V Power Pointovej prezentácii 

priblížila celý priebeh realizácie projektu, od začiatku až po ukončenie fotografiami z aktivít a 

sprievodným slovom k jednotlivým opatreniam. Vyzdvihla aktivitu a spoluprácu žiakov pri 

realizácii jednotlivých opatrení a tiež aktivitu na vyučovacích hodinách pri témach týkajúcich sa 

oblasti dažďovej vody, jej využitia, zmeny klímy, ako sa prispôsobiť tejto zmene a aký to má 

vplyv na ľudstvo, prečo stúpajú hladiny morí, prečo sa tvoria tornáda, ako môžeme podporiť 

prírodný chladič, a množstva iných užitočných tém, aby získali potrebné kompetencie do ďalšieho 

života. Vo svojom vystúpení zdôraznila, že do projektu je zapojená celá škola, miestne občianske 

združenie a organizácie, ako aj BLUE Alternatíva Nadácia Zvolen. Poďakovala všetkým, ktorí sa 

na projekte akokoľvek podieľali a dodala, že bez pomoci zamestnancov, žiakov, rodičov a 

ostatných zúčastnených, by projekt nebolo možné dotiahnuť do úspešného konca.  



 

Starosta obce Vígľaš, Ing. Róbert Záchenský, poďakoval projektovému tímu za zapojenie 

sa do významného projektu a poprial žiakom, učiteľom i projektovému tímu, aby sa im darilo 

projekt úspešne udržiavať, neustále v ňom pokračovať a zapájať čo najväčší počet nielen žiakov, 

ale aj občanov, lebo už ozaj začíname pociťovať zmenu klímy a je správne a dôležité sa na ňu 

pripraviť a reagovať. Vyjadril presvedčenie, že vedomosti, ktoré získavajú žiaci o dažďovej vode 

a o protipovodňových opatreniach budú uplatňovať aj vo svojom súkromnom živote a stanú sa 

poradcami pre rodinných príslušníkov. Spoločnými silami to zvládneme a budeme sa dlho tešiť z 

tohto projektu.  

 

Ing. Hudák vyzdvihol dôležitosť a potrebu realizácie takýchto projektov vzhľadom na 

zmeny klimatických podmienok. Poďakoval za aktívny prístup a zapojenie sa žiakov, ale i 

verejnosti do realizácie projektu.  

V diskusii sa pýtali:  

-  Ján Melicherčík, žiak 5.A triedy: ,,Ktoré školy v okolí realizujú takýto projekt?“  

- Nina Machalová, žiačka 5.A triedy : ,,Koľko rokov je udržateľnosť projektu a čo bude s 

projektom po tomto období?“  

- p. Záchenský Róbert – starosta obce – ocenil realizáciu a využitie programu a poďakoval sa za 

zapojenie a zrealizovanie projektu v našej škole.  

 

Po diskusii riaditeľka školy ešte raz poďakovala prítomným za aktivitu pri realizácii 

projektu, pozvala všetkých na občerstvenie, kde prebiehala vzájomná neformálna diskusia.  

          

        PaedDr. Dagmar Budincová  

          riaditeľka školy 


